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[bookmark: N109A7]
Summary



          
Aim: We compared various clinical factors between persons with active brown adipose tissue (ABAT) and matched controls, and investigated the relationship between the presence of ABAT and coronary artery calcification (CAC) with respect to arterial inflammation.Methods: We retrospectively reviewed fluorine-18-labeled fluoro- 2-deoxy-D-glucose (F-18 FDG) positron emission tomography/computed tomography (PET/CT) data from men who underwent general health check-ups. Sixty-seven men with ABAT were identified and were matched with controls at a 1:1 ratio. Peripheral blood samples were obtained and the levels of various laboratory parameters were measured just before FDG PET/CT studies. Arterial inflammation was measured in the ascending aorta, venous mean standardized uptake value (SUV) was collected from the superior vena cava as FDG uptake on PET, and background-corrected SUV was calculated as the target-to-background ratio (TBR) and blood- subtracted SUVmax (bsSUVmax). CAC was as-sessed using CT images acquired from a PET/ CT scanner.Results: The prevalence of fatty liver (p = 0.048) and CAC (p = 0.026) was lower in men with ABAT compared to matched controls. Arterial SUVmax (1.72 ± 0.23 vs. 1.88 ± 0.23, p < 0.001), TBR (1.18 ± 0.14 vs. 1.29 ± 0.13, p < 0.001), and bsSUVmax (0.25 ± 0.18 vs. 0.41 ± 0.16, p < 0.001) were significantly lower in men with ABAT. ABAT (odds ratio [OR] = 0.19, p=0.024) and high- density lipoprotein cholesterol (OR = 0.95, p = 0.037) were independent factors associated with CAC according to multiple logistic regression analysis.Conclusion: ABAT is associated with down-regulated arterial inflammation and may exert a protective effect against the development of atherosclerosis.



[bookmark: N109C9]
Zusammenfassung



          
Ziel: Wir haben verschiedene klinische Faktoren zwischen Personen mit aktivem braunen Fettgewebe (ABAT) und gematchten Kontrollen verglichen und den Zusammenhang zwischen dem Vorhandensein von ABAT und Koronararterienkalzifizierung (CAC) hinsichtlich arterieller Entzündung untersucht.Methoden: Wir untersuchten retrospektiv F-18 FDG PET/CT Daten von Männern, die sich einem allgemeinen Gesundheitscheck unterzogen hatten. 67 Männer mit ABAT wurden identifiziert und 1:1 mit Kontrollen gematcht. Aus peripheren Blutproben wurden vor der FDG- PET/CT-Untersuchung diverse Laborparameter bestimmt. Die arterielle Entzündung wurde in der Aorta ascendens gemessen. Der mittlere venöse SUV („standardized uptake value”) anhand der FDG-Aufnahme im PET in der oberen Hohlvene ermittelt. Der Hinter- grund-korrigierte SUV wurde als target-to- background-Ratio (TBR) und blood-subtracted SUVmax (bsSUVmax) berechnet. Die CAC wurde mithilfe von CT-Aufnahmen eines PET/CT-Scanners bestimmt.Ergebnisse: Die Prävalenz einer Fettleber (p = 0,048) und CAC (p = 0,026) war geringer bei Männern mit ABAT im Vergleich zu gematchten Kontrollen. Arterieller SUVmax (1,72 ± 0,23 vs. 1,88 ± 0,23, p < 0,001), TBR (1,18 ± 0,14 vs. 1,29 ± 0,13, p < 0,001) und bsSUVmax (0,25 ± 0,18 vs. 0,41 ± 0,16, p < 0,001) waren bei Männern mit ABAT signifikant geringer. ABAT (Odds ratio [OR] = 0,19, p = 0,024) und HDL-Cholesterol (OR = 0,95, p = 0,037) waren in einer multiplen logistischen Regressionsanalyse unabhängige Faktoren, die mit CAC assoziiert waren.Schlussfolgerung: ABAT ist assoziiert mit einer herunterregulierten arteriellen Entzündung und übt möglicherweise einen schützenden Effekt gegen die Entwicklung einer Atherosklerose aus.
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